
     Protokoł Nr XV 
 
z przebiegu obrad XV sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 28 listopada 2007 r. w sali OSP w 
Piątkowisku.  
 
 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10,00 w Sali OSP w Piątkowisku. 
 
 
W obradach sesji uczestniczyli radni Rady Gminy Pabianice, obecni zgodnie z załączoną listą 
obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu.  
Na ustawowy stan radnych Rady Gminy Pabianice 15 radnych – w sesji uczestniczyło 14 
radnych , nieobecny usprawiedliwiony radny Z. Stasiak.  
 
Skład Rady przedstawia się następująco: 
 
 
1. Figiel Roman 
2. Golewski Andrzej  
3. Gąsiorek Krzysztof 
4. Jaksa Arkadiusz 
5. Jaros Henryka  
6. Józefczyk Justyna  
7. Kalinowski Henryk 
8. Kasperska Zdzisława 
9. Kelnerowski Józef  
10. Kociołek Piotr  
11. Lubowicka Maria  
12. Muszczak Marek  
13. PieluŜek BoŜena  
14. Stasiak Zbigniew 
15. Szafrański Henryk  
 
W sesji uczestniczyli: Komendant Powiatowy Państwowej StraŜy PoŜarnej w Pabianicach J. 
Minias  Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach J. Rosiak, Kierownik Posterunku 
Policji w Piątkowisku  KPP w Pabianicach  I. Witulski ,  Prezes Zarządu Oddziału Gminnego 
Zw. OSP J. Hanc , W –ce Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Zw. OSP S. Marchewka, 
Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego  Z OSP M. Serwa ,  Prezesi OSP z terenu Gminy 
Pabianice obecni  zgodnie z załączona listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu, 
w sesji uczestniczyli takŜe: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt Gminy E. 
Adamczyk, Sekretarz Urzędu J. Słubik , Skarbnik Gminy M. Nowicka , a takŜe sołtysi z 
terenu gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną  listą obecności stanowiącą zał. nr 3 do 
protokołu przedstawiającą się w sposób następujący: 

1. Forc Eugeniusz 
2. Fater BoŜena  
3. Sulej Grzegorz 
4. Szafrański Henryk 
5. Szafran Janina  
6. Owczarek Teresa 
7. Komorowski Wiktor 
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8. Madaj Stefan 
9. Szczesik Andrzej 
10. Jarmakowski Wojciech 
11. Nowak Mirosław 
12. Rychłowska Cecylia  
13. Kowal Mariola 
14. Baran Andrzej 
15. Szczerkowski Krzysztof 
16. Urbańska Mariola  
17. Wojda Ryszard  
18. Lewandowski Wacław 
 
 
Ad. pkt. 1.  
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, powitał wszystkich przybyłych i 
przedłoŜył proponowany porządek obrad XV sesji Rady Gminy.  
 
Ad. pkt. 2.  
 
Protokoł z XIV sesji Rady Gminy Pabianice został przyjęty bez uwag i poprawek w 
głosowaniu – jednomyślnie.  
 
Ad. pkt. 3.  
 
Proponowany porządek obrad został zatwierdzony przez Radę bez poprawek  w 
głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 
przedkłada się w sposób zapisany poniŜej:  
 

 
 
1.  Otwarcie obrad XV  sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  XIV     sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  
6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  
7. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Pabianice porównawczo za 
III kwartał 2006 i 2007 roku z uwzględnieniem bezpieczeństwa ruchu drogowego. 
8. Działalność profilaktyczna i bojowa OSP Gminy Pabianice, oraz stan wyposaŜenia 
jednostek. 
9.   Interpelacje radnych.  
 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
A/ powiadomienia Sekretarza Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. – Uchwała 
Nr XV/A/2007  
 



 3

B/ powiadomienia Skarbnika  Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. – Uchwała 
Nr XV/B/2007  
 
C/ zmiany uchwały Nr XIV//89/2007 z dnia 29 października 2007 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 r. – Uchwała Nr XV/C/2007  
 
D/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 r. polegających na włączeniu do budŜetu 
subwencji ogólnej  – Uchwała Nr XV/ D / 2007  
 
E/ zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 – Uchwała Nr XV/E/ 2007 r.  
 
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 
13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Ad. pkt. 4.  
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radnego A. Golewskiego i radnego H. 
Szafrańskiego. Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji. Skład Komisji został zatwierdzony 
w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.  
 
Ad. pkt. 5.  
 
Wójt Gminy przedłoŜył informację o pracy między sesjami  
 
Informacja Wójta Gminy o pracy mi ędzy sesjami Rady Gminy Pabianice 
w okresie od 25 października do 27 listopada 2007 roku 
 
Gospodarka  komunalna 
 

1. Zakończono budowę kanalizacji sanitarnej w ulicy Stadionowej we wsi Piątkowisko . 
Ścieki sanitarne odprowadzane są do istniejącego kanału a następnie do przepompowni na 
terenie Miasta Pabianic. Wybudowano 865,9 metrów kanału o średnicy 200 mm oraz 
odejścia boczne o średnicy 160mm długości łącznej 317 m  w ilości 63 szt. 
 Całkowity koszt inwestycji wraz z odtworzeniem nawierzchni w ulicy wynosi 
387 663,78 złoty brutto. 
2. Uzupełniono ubytki w nawierzchniach asfaltowych dróg gminnych masą asfaltową na 
zimno. 
3. Dowieziono 30 ton szlaki na utwardzenie dróg gruntowych w Piątkowisku na ul. 
SpiŜowej i w Jadwininie. 
 
Oświata  
 
1. W dniu 23.11. odbyła się narada dyrektorów szkół gminnych, na której przedstawiono 
sprawy organizacyjne szkół dotyczące m.in. potrzeb finansowych w roku 2008 na niezbędne  
prace remontowe, zakupy wyposaŜenia i pomocy metodycznych, a takŜe odprawy 
emerytalne; omówiono realizację programu pomocy materialnej dla uczniów i  rozliczenie 
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dotacji na zakup podręczników, mundurków szkolnych i lektur do bibliotek szkolnych oraz 
doskonalenia zawodowego nauczycieli.  
2. Wójt  udzielił poparcia dla  projektu pt. „Słowianie i Wikingowie – szczyt europejski” 
Szkolnego Klubu Europejskiego „Przyjaciele Europy” przy Gimnazjum im. A. Mickiewicza 
w Piątkowisku , który został przedstawiony we wniosku o fundusze z Unii Europejskiej w 
programie „MłodzieŜ w działaniu”. 
3. W ramach realizacji projektu „Internetowe centra informacji multimedialnej w 
bibliotekach szkolnych” w roku 2007 do ww. programu zakwalifikowały się dwie szkoły z 
terenu gminy tj. Szkoła Podstawowa w Bychlewie i Szkoła Podstawowa Petrykozach. KaŜda 
szkoła otrzyma po cztery komputery multimedialne dla czytelników z monitorami i 
urządzenie wielofunkcyjne sieciowe Samsung.  
Zostanie wykonane równieŜ okablowanie sieciowe i podłączenie do sieci Internet. 
W celu otrzymania centrum multimedialnego szkoły zostały zobowiązane do zabezpieczenia 
pomieszczeń przed włamaniem i wykonania określonych prac m.in. podłączenie sieci 
elektrycznej z siedmioma gniazdami sieciowymi, co wiąŜe się z dodatkowymi środkami 
finansowymi. 
4. Realizowano pierwszą ratę  stypendium szkolnego przyznanego decyzją Wójta w 
ramach pomocy materialnej dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy  roku szkolnym 
2007.2008. Na pokrycie kosztów stypendium do końca br. gmina wykorzysta środki z 
przyznanej dotacji celowej z budŜetu państwa. 
5. Przygotowano decyzje o dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia 
młodocianych pracowników na podstawie art. 70 b ustawy o systemie oświaty. 
 Dofinansowanie realizowane jest z dotacji celowej z budŜetu państwa w miarę  
otrzymywanych środków. 

6. Aktualizowano wykazy dowoŜonych uczniów do szkół gminnych w miesiącu grudniu 
2007r. zgodnie z umowa zawartą z Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w 
Łodzi na dowoŜenie dzieci do szkół w bieŜącym roku szkolnym. 

 
Ponadto Wójt poinformował , ze Prezydent Miasta Pabianic jest organem załoŜycielski 
Ośrodka Zdrowia w Petrykozach i jest za tym , aby ośrodek ten przekazać gminie Pabianice w 
roku 2008.  
Obecnie Kierownik Ośrodka Zdrowia w Petrykozach złoŜyła wypowiedzenie z pracy, 
zamierza przejść do pracy do niepublicznej przychodni.  
Omawiana była tez sprawa Porozumienia Międzygminnego dot. komunikacji na trasie 
Konstantynów, Pabianice , Prezydent Miasta Pabianice jeszcze nie podpisał jeszcze tego 
porozumienia , poniewaŜ jak twierdzi ma swoją  komunikację na terenie miasta Pabianice, z 
którą tez pojawiają się problemy.  
Ponadto wystąpił problem jeŜeli chodzi o komunikację PKS na naszym terenie Dyrektor PKS 
złoŜył pismo do nas , w którym właśnie sygnalizuje, Ŝe w związku z tym, iŜ wzrosły koszty 
paliwa jak równieŜ pensje pracowników,  moŜe wystąpić do gminy o dofinansowanie do 
kosztów funkcjonowania taboru PKS na terenie naszej gminy.  
 
 
Ad. pkt. 6. 
 
Przewodniczący Komisji przedłoŜyli informację o pracy Komisji  między sesjami. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  poinformowała, ze Komisja Rewizyjna między sesjami 
odbyła 3 posiedzenia, na których dokonała dokończenia kontroli inwestycji w placówkach 
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oświatowych, przeprowadziła kontrolę gospodarowania środkami  finansowymi oraz 
trwałymi instytucji kultury i sportu.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
poinformował, Ŝe Komisja, której przewodniczy między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na 
którym dokonała podsumowania działalności sportowej w gminie Pabianice za rok 2007 w 
kwestii dotyczącej osiągnięć sportowych, omówiła materiały na najbliŜszą sesję Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo- Finansowej K. Gąsiorek poinformował, Ŝe Komisja 
przed sesją odbyła 1 posiedzenie, na którym dokonała analizy materiałów na XV sesję Rady 
Gminy. W sprawach róŜnych podjęła temat komunikacji na trasie Rydzyny Pabianice.  
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska P. Kociołek odbyła 1 posiedzenie. Tematyką 
Komisji było: 
-zapoznanie się ze Statutem OSP na przykładzie statutu OSP Kudrowice , 
-zapoznanie się ze stanem ochrony środowiska w gminie Pabianice łącznie z ilością 
budynków pokrytych eternitem,  
- wypracowanie wniosków związanych z OSP.  
 
 
Ad. pkt. 7  
 
Informację na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 
Pabianice porównawczo za III kwartały 2006 i 2007 z uwzględnieniem bezpieczeństwa ruchu 
drogowego przedłoŜył Kierownik Posterunku Policji w Piątkowisku Komendy Powiatowej 
Policji w Pabianicach I. Wituski.  
Informacja stanowi pisemny załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt. 8  
 
 
Informację na temat działalności profilaktycznej i bojowej OSP Gminy Pabianice oraz stanu 
wyposaŜenia jednostek przedłoŜył W-ce Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP 
RP S. Marchewka. 
 
Informacja stanowi pisemny załącznik nr 5 do protokołu . 
 
Informację na temat zagroŜeń występujących na terenie gminy Pabianice przedłoŜył 
Komendant Powiatowy PSP w Pabianicach J. Minias.  
 
Informacja pisemna  na powyŜszy temat znajduje się w załączeniu do protokołu jako zał. nr 6.  
 
Informacji uzupełniającej w temacie działalności OSP z terenu gminy udzielił Prezes Zarządu 
Oddziału Powiatowego Związku OSP RP M. Serwa. 
Poinformował, Ŝe obserwując ruch straŜacki na przestrzeni lat zauwaŜa się, iŜ znacznie uległa 
formalizacji organizacja OSP. KaŜdą jednostkę obowiązuje stosowanie  ustawy o 
stowarzyszeniach,  regulaminu, posiadanie numeru regonu NIP-u , stworzenie systemu 
identyfikacji jednostek . OSP posiadają  takŜe własne środki i z tego tytułu są  rozliczane 
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przez Urząd  Skarbowy. Statut pozwala na posiadanie pomieszczeń i uŜytkowanie  ich przez 
róŜne formy. 
Zadania jakimi wykazują się jednostki OSP to ratownictwo drogowe,  chemiczne, a takŜe 
działalność profilaktyczna. Jest to takŜe organizacja patriotyczna. Jednostki OSP w Gminie  
Pabianice posiadają  w swoich szeregach   najliczniejsze druŜyny młodzieŜowe. W kaŜdej  
jednostce działa Komisja Rewizyjna złoŜona z członków straŜaków. Co roku na terenie gminy 
odbywają się zawody druŜyn poŜarniczych , a takŜe konkursy wiedzy poŜarniczej.  
Jest to organizacja o bardzo bogatym Ŝyciu wewnętrznym, drugiej takiej oddanej organizacji 
na naszym terenie nie ma.  
Na zakończenie swojego wystąpienia Prezes Zarządu Powiatowego podziękował Radzie 
Gminy, Wójtowi za opiekę na straŜami poprzez uwzględnianie ich potrzeb w budŜecie gminy.  
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. 
Kalinowski  i powiedział, Ŝe jako mieszkańcy gminy jesteśmy dumni z tego, iŜ mamy takich 
straŜaków ochotników. NałoŜone jest na nich  duŜo obowiązków, złoŜył  podziękowanie za 
ich gotowość bojową i trud jaki wkładają w swoją pracę. Podkreślił takŜe  bardzo dobrą 
współpracę OSP z innymi organizacjami na terenie gminy, szczególnie Kołami Gospodyń 
Wiejskich.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej odniósł się takŜe do 
informacji złoŜonej przez  Kierownika Posterunku Policji KPP w Pabianicach i powiedział, Ŝe 
znacznie poprawił się s stan oznakowania na skrzyŜowaniach w Piątkowisku. Przypomniał 
takŜe wniosek z posiedzenia Komisji z poprzedniego miesiąca, które odbyło się właśnie z 
udziałem przedstawicieli policji i gdzie Komisja przyjęła wniosek zobowiązujący Wójta 
Gminy o zabezpieczenie środków finansowych dla potrzeb Posterunku Policji w Piątkowisku  
na zakup urządzenia faksującego i niszczarki do dokumentów.  
Przewodniczący Komisji SS i O  w imieniu Komisji ponowił w/w wniosek składając go 
do Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XV sesji Rady Gminy.  
 
Radny A. Jaksa zabierając głos w odniesieniu do informacji złoŜonych przez przedstawicieli 
Zarządu Gminnego i Powiatowego  Zw. OSP  szczególnie  podkreślił cechę  społeczną jaką  
charakteryzują się jednostki    OSP  na naszym terenie, jeŜeli natomiast chodzi o stan 
bezpieczeństwa,  szczególną uwagę naleŜy zwrócić na miejsca w okolicach szkół. Tu radny 
zwrócił uwagę na brak barierki przy szkole w śydowicach, a takŜe nagminnie parkujące 
samochody na łuku drogi przy szkole w Petrykozach.  
 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek , 
w której kompetencji leŜą zagadnienie dot. bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego. W swojej 
wypowiedzi wyraził zadowolenie co do uzyskania odpowiedzi na niektóre z wniosków  
złoŜonych przez Komisję Ochrony Środowiska i Rozwoju / zawarte w informacji W-ce 
Prezesa Zarządu Gminnego ZW. OSP S. Marchewki / Powiedział takŜe, ze Komisja , której 
przewodniczy chciałaby, aby zostały  uporządkowane sprawy związane z wyjazdami 
samochodów lekkich. Koszty wyjazdów tych samochodów powinny być pokrywane przez 
daną jednostkę, dla której samochód  świadczył  usługi i tak np. jeŜeli  był uŜyczany dla klubu 
sportowego, to klub sportowy powinien pokryć  koszty wyjazdu.  
 
Prezes jednostki OSP w Rydzynach T. Helbik zabierając głos zwrócił uwagę na to, Ŝe wiele 
jednostek w gminie Pabianice jest włączonych do Krajowego Systemu PrzeciwpoŜarowego i 
ustawa zobowiązuje samorząd gminy do pokrywania kosztów utrzymania takich jednostek na 
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swoim terenie. Prezes prosił takŜe o zabezpieczenie moŜliwości wykonania bezpłatnie badań 
lekarskich dla straŜaków ochotników będących w tych jednostkach.  
 
Ponownie głos zabrał W –ce Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Zw. Osp S. Marchewka 
informując na temat wydawania pozwoleń na uŜytkowanie samochodów straŜackich lekkich. 
Odbywa się ono tylko i wyłącznie za zgodą Wójta lub Prezesa danej jednostki. W OSP 
decydentem majątku jest Prezes, kaŜda OSP jest samodzielna jednostką z własnym statutem , 
jeŜeli chodzi o uŜytkowanie samochodu przez klub sportowy – musi się on wykazać 
pozwoleniem od Wójta Gminy . KaŜdy wyjazd jest ewidencjonowany w kartach drogowych , 
która jest wzorem ogólnokrajowym i wniosek postawiony przez Komisję w sprawie 
wpisywania w kartach róŜnych informacji nie moŜe  być w pełni realizowany, ale będzie 
moŜna to czynić  np. na stronie dodatkowej własnoręcznie sporządzonej przez daną jednostkę.  
Ponadto Prezes poinformował, Ŝe 4 samochody straŜackie z jednostek OSP  w gminie 
Pabianice są dostosowane do odśnieŜania dróg i są włączone do tych czynności w razie 
potrzeby.  
 
Następnie głos zabrał Kierownik III Posterunku Dzielnicowych w Piątkowisku odnosząc się 
do wypowiedzi radnego A. Jaksy w dot. braku barierki przy szkole w śytowicach i 
nieprawidłowo parkujących samochodów przy SP w Petrykozach.  
Powiedział, Ŝe co do tej pierwszej nieprawidłowości / brak barierki / to jest to kompetencja 
dyrekcji szkoły, natomiast jeŜeli chodzi o drugą, to policja podejmie działania.  
 
Więcej głosów w dyskusji na pkt. 7 i 8 nie było w związku z czym Przewodniczący Rady 
zabierając głos wyraził słowa podziękowania za udział w sesji przedstawicielom policji jak i 
straŜy, Ŝycząc dalszej  dobrej  współpracy między mieszkańcami i  Radą Gminy.  
 
Ad. pkt. 9.  
 
Radny A. Jaksa w imieniu swoim , radnego H. Kalinowskiego złoŜył interpelację do Wójta 
Gminy o podjęcie działań zmierzających do umoŜliwienia przedstawicielom Rady Sołeckiej 
w Piątkowisku  oraz radnych z tego obwodu wyborczego o odbycie konsultacji z firmą 
projektującą przebudowę skrzyŜowania drogi powiatowej 4911E z projektowaną obwodnicą  
S 14 przed zatwierdzeniem projektu do realizacji.  
 
Ad. pkt. 10.  
 
 
Komisja Uchwał i Wniosków przystąpiła do przedkładania Radzie Gminy projektów uchwał 
będących  w porządku obrad XV sesji Rady Gminy.  
 
Pierwszym przedłoŜonym projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie  
 
 powiadomienia Sekretarza Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r.   
następnie projekt uchwały w sprawie powiadomienia Skarbnika  Gminy Pabianice o 
obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby 
w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. 
do dnia 31 lipca 1990 r.   
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Osoby zobowiązane do składania oświadczeń lustracyjnych będą zobligowane do ponownego 
złoŜenia oświadczeń  lustracyjnych z uwagi na zmiany ustawy lustracyjnej.  
Projekty uchwał o numerach XV/94/2007 i XV/95 /2007 w powyŜszych sprawach zostały 
podjęte w głosowaniu przeprowadzonym nad kaŜdy projektem uchwały odrębnie w 
głosowaniu 14 głosami , bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowią 
załączniki o numerach  7 i 8 do protokołu. 
  
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/89/2007  z  dnia 29 października 2007 w 
sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2008 r. 
 wnosi się w związku z mylnie zapisaną kwotą w załączniku nr 4 do uchwały w pozycji tabeli 
– trzy osie – liczba osi i dopuszczalna masa – nie mniej niŜ 12 a mniej niŜ 40 – w rubryce 
inne systemy zawieszania osi jezdnych zapisana kwotę „ 2.010 zł. ” 
zmienia się na kwotę 1.996,71 zł.  
Uchwała Nr XV/96/2007 w powyŜszej sprawie została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, 
bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu . 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 r. polegających na 
włączeniu do budŜetu subwencji ogólnej .  
W wyjaśnieniu podaje się , ze projekt uchwały wnosi się  w związku z tym , iŜ Ministerstwo 
Finansów z rezerwy przyznało dla gminy Pabianice zwiększenie subwencji ogólnej , jako 
środki na uzupełnienie gmin w kwocie – 46.316 zł. W związku z tym proponuje się 
skorygować dochody , które nie będą wykonane w stosunku do planu o kwotę 9.000 zł 
Pozostałą  kwotę proponuje się przeznaczyć  na zwiększenie wydatków w dziale 900 w 
następujący sposób: 
„1/ do § 1 pkt. 3 rozdział 900095 § 4260 . 
W II półroczu br.  jest większy zakup wody od Zakładu Wodociągów i kanalizacji w 
Pabianicach. Kilkudniowa awaria na stacji wodociągowej w Rydzynach spowodowała , Ŝe 
trzeba było z terenu Miasta Pabianic dostarczać wodę na cały rejon gminy południowej . 
Utworzono teŜ w miesiącu lipcu br. nowy punkt poboru wody z terenu miasta we wsi 
Piątkowisko i poprzez studzienkę z zaworem redukującym ciśnienie uzupełnia się wodę w 
sieci wodociągów gminy północnej . Cena zakupu wody jest taka sama jak ustalona taryfa  w 
naszej gminie . 
 

1. Do § 1 pkt. 3 rozdział 900095 § 4270 . 
2. Urząd Gminy zlecił naprawę jednego agregatu pompowego G – 100 , który jest 

wymontowany ze stacji wodociągowej w Górce pabianickiej . Naprawę  wykonuje 
Spółka z o.o „ Zeltech” w Łodzi – wstępne koszty ustalono na około 7000 zł, do 
wydatków doliczyć  trzeba teŜ wynajęcie dźwigu w celu zamontowania pompy w 
studni głębinowej „ 

Uchwałę Nr XV/97/2007  w powyŜszej sprawie Rada przyjęła w głosowaniu 14 głosami za, 
bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu.  
Do przedłoŜonego projektu  uchwały  w sprawie zmian budŜecie gminy na rok 2007 
dotyczących przesunięcia środków z działu 801 – oświata i wychowanie – rozdział – 
przedszkola - § 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników  kwotę 4.051 zł. na dział 
edukacyjna opieka wychowawcza  - rozdz. świetlice szkolne - § 4010 wynagrodzenia 
osobowe pracowników , w związku z oszczędnościami funduszu w rozdziale przedszkola z 
powodu zmniejszenia liczby oddziałów w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Piątkowisku , 
a zwiększonymi potrzebami na wynagrodzenia za prowadzenie świetlic w związku z 
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wydłuŜonym czasem funkcjonowania świetlic. ” radna Z. Kasperska w swoim wystąpieniu 
wniosła zastrzeŜenia do powyŜszego projektu uchwały. Powiedziała, Ŝe w projekcie uchwały 
brak jest zapisów o które chodzi świetlice i  w których szkołach , nie wiemy teŜ , czy jest to 
ostateczna podwyŜka do  końca roku, nie posiadamy takich informacji i radna powiedziała, Ŝe 
będzie głosowała przeciw tej uchwale.  
 
Radny A. Jaksa w swoim wystąpieniu wyraził poparcie do swojej przedmówczyni, równieŜ 
wyraził, Ŝe nie ma precyzyjności co do powyŜszego projektu uchwały. WydłuŜony czas pracy 
w świetlicach został juŜ dawno wprowadzony i dyrektorzy juŜ dawno powinni na ten cel 
zabezpieczyć sobie środki. W wyjaśnieniu do projektu uchwały czytamy, Ŝe są to 
zaoszczędzone pieniądze w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Piątkowisku, a jednocześnie 
wiemy, Ŝe oszczędności te wzięły się stąd, iŜ nie została uruchomiona 1 grupa przedszkolna 5 
– lataków , poniewaŜ nie było wymaganej grupy dzieci . radny powiedział, Ŝe uwaŜa, iŜ jest 
to nieetyczne przerzucanie środków, dlatego teŜ rekomenduje o odrzucenie tego projektu 
uchwały. Jednocześnie proponuje przenieść te środki na dowóz dzieci w związku z planowaną 
„ ferailadą ” 
 
Radny H. Szafrański zabierając głos powiedział, Ŝe wszystkie projekty uchwał były 
analizowane na Komisjach Rady, a takŜe na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Wszelkich 
wyjaśnień do projektów uchwał  udzielała obecna na posiedzeniach komisji Skarbnik Gminy i 
Wójt Gminy, teraz wyraŜanie sprzeciwu co do powyŜszego uwaŜa za  dalece niezrozumiałe.  
 
Radna Z. Kasperska wyraziła, Ŝe wypowiadając się co do powyŜszego projektu uchwały  nie 
prezentuje poglądu Komisji Rewizyjnej w tej kwestii, tylko własne zdanie.  
 
Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, Ŝe przed sesją Rady wszystkie Komisje 
analizują materiały na sesję Rady Gminy, mają takŜe wszelkie moŜliwości co do zebrania 
informacji i wyjaśnień do projektów uchwał i prowadzenie dyskusji w kwestii wyjaśnień nie 
powinno się odbywać na sesji Rady, poniewaŜ jest czas ku temu właśnie na Komisjach , jeŜeli  
natomiast będą zgłaszane konkretne wnioski co do odrzucenia jakichkolwiek projektów 
uchwał, przewodniczący powiedział, Ŝe podda je do głosowania.  
 
Skarbnik Gminy M. Nowicka poinformowała, Ŝe w projekcie uchwały powyŜej omawianym 
nie zapisuje się zwiększenia budŜetu, a jedynie przesunięcie środków między działami. JeŜeli 
się tego nie uczyni braknie środków w miesiącu grudniu na  płace za dodatkowe godziny 
pracy  dla nauczycieli sprawujących opiekę w świetlicach.  
 
Radny A. Jaksa postawił wniosek o niedokonywanie zmian w budŜecie gminy rozdz. 801 i 
854 . 
Za wnioskiem opowiedziało się 5 radnych , przy 8 głosach przeciwnych.  
 
W związku z takim wynikiem głosowania Przewodniczący Rady R. Figiel poddał do 
głosowania projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 rok,  w 
wyniku którego za opowiedziało się 8 radnych przy 4 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się.  
Uchwała Nr XV/98/2007 w powyŜszej sprawie stanowi załącznik nr 11 do protokołu . 
 
Ad. pkt. 11 
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Radny M. Muszczak poinformował, ze otrzymał ustną odpowiedź na interpelację zgłoszoną 
przez niego na poprzedniej sesji Rady Gminy Pabianice.  
Radna H. Jaros podziękowała za zrealizowanie interpelacji zgłoszonej przez nią a dot. zakupu 
krzeseł dla Ośrodka Zdrowia w Pawlikowicach.  
 
Ad. pkt. 12.  
 
W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych radni A. Jaksa i H. Kalinowski w porozumieniu z 
radą  sołecką wsi Piątkowisko zwracają się do Wójta Gminy z prośbą o wysypanie na okres 
zimy pryzm piasku przy drodze powiatowej w celu umoŜliwienia posypywania przez 
mieszkańców newralgicznych miejsc na terenie sołectwa .  
 
Klub Radnych Porozumienie Ludowe zwraca się z wnioskiem do  Wójta Gminy o 
przywrócenie punktu konsultacyjnego Wojewódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 
Bratoszewicach do budynku Urzędu Gminy Pabianice ul. Torowa 21.  
 
Sołtys wsi Kudrowice S. Madaj zwraca się z prośbą o interwencję  w Urzędzie Pocztowym w 
sprawie zaprzestania instalowania skrzynek pocztowych w miejscowościach na terenie 
gminy, natomiast dostarczanie korespondencji przez listonoszy bezpośrednio do domów.  
 
Zgłosił takŜe wniosek o interwencję w  dyrekcji MZK , która spowodowałaby uruchomienie 
kursów autobusów duŜo- gabarytowych w godzinach szczytu.  
 
Sekretarz Urzędu przedłoŜyła komunikat do radnych Rady Gminy,  iŜ 5 12. 2007 r. o godz. 
10,00 w Urzędzie Gminy odbędzie się szkolenie dla radnych Rady Gminy Pabianice. 
Harmonogram szkolenia w załączeniu do protokołu – zał. nr 12.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel poinformował, Ŝe planuje odbycie wspólnego posiedzenia 
wszystkich Komisji Rady Gminy Pabianice w temacie projektu budŜetu na rok 2008. 
 
Ad. pkt. 13.  
 
Komisja Uchwał i wniosków przedłoŜyła wnioski zgłoszone podczas obrad sesji, które 
wpłynęły do Komisji.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie odrębne nad kaŜdym ze zgłoszonych wniosków .  
 
Pierwszym  poddanym przez Przewodniczącego wnioskiem do głosowania był wniosek 
Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej o zakup dla Posterunku Policji w 
Piątkowisku sprzętu / urządzenia faksującego i niszczarki do dokumentów/  
 
Za wnioskiem opowiedziało się 11 radnych przy 2 głosach przeciwnych i  1 głosie 
wstrzymującym się.  
 
Za wnioskiem dot. wysypania na okres zimy pryzm piasku przy drodze powiatowej w 
Piątkowisku w celu posypywania przez mieszkańców newralgicznych miejsc na terenie  
sołectwa  radni opowiedzieli się w głosowaniu jednomyślnie.  
 
Za wnioskiem Klubu Radnych Porozumienie Ludowe o przywrócenie Punktu 
Konsultacyjnego Wojewódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w budynku Urzędu Gminy 
w Pabianicach opowiedziało się 8 radnych przy 4 głosach wstrzymujących.  
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Protokoł Komisji Uchwał i Wniosków Rada przyjęła w głosowaniu jednomyślnie.  
 
Ad. pkt. 14.  
 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XV sesji Rady Gminy Pabianice.  
 
 
        Obradom sesji przewodniczył: 
       Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  
 
                    Roman Figiel  
 
 
Protokołowała:  
 
Urszula Czerwonka  
 


